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Beste lezer,
Wanneer ik dit schrijf zitten we in de week van 
de dankdag voor gewas en arbeid. Danken voor 
alles wat we gekregen hebben op alle onder-
delen van het leven! We kunnen in deze dan 
ook gerust dankbaar zijn dat we als SGP-fractie 
onderdeel uitmaken van de coalitie, om maar 
een voorbeeld te noemen. Iets wat in de vorige 
periode ook wel eens anders geweest is.

Dat kerk en staat gescheiden zijn weet iedereen. Na 
enig nazoeken blijkt dat van kracht te zijn gegaan 
met de nieuwe grondwet van 1848, die leerde:
“… dat iedereen in Nederland ‘met volkomen vrijheid 
zijne godsdienstige meeningen’ mag belijden en ‘be-
lijders der onderscheidene godsdiensten dezelfde 
burgerschapsregten’ genieten (art. 164).”.

Wanneer je dan op dankdagmorgen je plekje in de 
kerk inneemt en je achter de Commissaris van de 
Koning (de heer De Jonge) zit, blijkt kerk en staat 
prima samen te gaan. Betrokkenheid vanuit de over-
heid op de kerken word bijzonder gewaardeerd!

Terug naar de Veerse politiek. Dat de inwoners van 
Veere betrokken zijn op hun eigen leefomgeving is 
gebleken. Tijdens de commissievergadering Ruimte-
lijke Ontwikkeling van 25 november, waren er maar 
liefst 23 insprekers. Sommigen zijn vertegenwoor-
digd door allerhande adviseurs, anderen zijn zo na 
het avondeten op de fi ets gestapt om in te spreken 
in de vergadering: prachtig! Met name de oplos-
sing voor de verkeersdrukte in de kernen (Noord-
westroute), wijziging bestemmingsplan en aanscher-
ping regels rondom verhuur tweede woningen roept 
veel vragen op. Vanaf deze plaats roepen we onze 
inwoners en ondernemers op: blijf zeker uw mening 
geven! Wonen doen we samen en ieders mening 
doet er toe!

Om als SGP ons werk te blijven doen zijn we drin-
gend op zoek naar nieuwe bestuursleden. Heb je 
interesse in de (lokale) politiek, neem dan zeker 
even contact op. Kom gerust een keer langs op een 
bestuursvergadering of neem contact op met een 
van de bestuursleden.

VAN HET BESTUUR
door Jan de Visser

'Op D.V. woensdag 

22 januari willen we weer 

een ledenvergadering, met een 

gastspreker, organiseren. 

De uitnodiging volgt!



Vind je het nog leuk (om wethouder te zijn)? 
Die vraag krijg ik weleens. Op zo’n moment 
kan ik volmondig antwoorden dat ik het 
naar mijn zin heb, dat ik er een goed gevoel 
bij heb, dat we als college meters maken 
met de grote opgaven: woningbouw, ver-
keersoplossingen, ruimte voor bedrijven, 
toerisme in goede banen leiden voor de 
toekomst, de zorg voor maatschappelijke 
voorzieningen (dorpsfuncties) in iedere kern, 
grondverwerving en bestemmingsplannen 
actualiseren. We hebben veel te doen en er 
gebeurt ook veel in Veere! En da’s goed!

Is het altijd makkelijk? Processen duren veel te 
lang. Neem nu bijvoorbeeld woningbouw: we 
zijn aan het bouwen in diverse kernen en we 
gaan volgend jaar nog meer woningen bouwen, 
maar we hebben factoren die voor vertraging 
zorgen. Een voorbeeld hiervan is het krijgen van 
nuts-aansluitingen (elektriciteit) voor nieuwe 
woningen. Dat zijn dingen waar je helaas niet 
veel invloed op hebt. En ja, er wordt weleens 
gemopperd op de gemeentelijke organisatie. En 
ja, sommige dingen kunnen en moeten beter, 
maar als wethouder ervaar je ook iedere dag 
dat er keihard aan al deze zaken word gewerkt!

Tussen deze grote opgaven door is het prachtig 
om gewoon contact te hebben met inwoners en 
ondernemers uit onze gemeente. Je ontmoet 
mensen als je onderweg bent, maar ik probeer 
deze ontmoetingen en gesprekken ook bewust 
in te plannen. Even een bezoekje bij een echt-
paar wat 60 jaar getrouwd is, een bakje koffie 
doen en bijpraten met een ondernemer, als er 
een ingewikkeld initiatief wordt ingediend even 
ter plekke gaan kijken, werkbezoeken. Gebeur-
tenissen ook die indruk maken, zoals de 80-jari-
ge herdenking van de bevrijding van Walcheren. 
De plechtigheid, maar ook even aan tafel zitten 
met een inwoner die de oorlog en de bevrijding 
zelf heeft meegemaakt. De verhalen van de laat-
ste getuigen die we door moeten vertellen blij-
ven indrukwekkend! Terugkomend op ‘vind je 
het nog leuk?’. Vaak stel ik de wedervraag: “Vind 
u alles altijd leuk in uw werk?”. Soms werken we 
ook op verantwoordelijkheid, dienstbaarheid en 
plichtsbesef. Maar… ik vind het nog steeds leuk! 
Als we elkaar binnenkort ergens tegenko-
men, praten we verder bij!

VAN DE WETHOUDER

Foto: Dirk-Jan Gjeltema (PZC)



Jaap:
Wat mooi om het fractievoorzitterschap over 
te kunnen dragen. De afspraak was om dat 
tijdens deze periode te doen. En ziedaar: 
na interne besprekingen is Sander Jacobse 
het geworden! Hij hoopt vanaf 1 januari 
2025 de voorzittershamer over te nemen! 
Sander weet als geen ander hoe de politieke 
hazen lopen. Niets ten nadele van anderen 
trouwens, want elk fractielid wordt gewaar-
deerd. We vormen een hecht team en dat 
geeft z’n weerslag in de vergaderingen.
Als ik terugkijk ben ik dankbaar dat ik nog wat 
jaren leiding heb mogen geven aan de frac-
tie. Ik kan u zeggen: de fractieleden hielden 

elkaar scherp. Alles konden we bespreken. 
De kunst is altijd om iedereen zijn of haar 
zegje te laten doen. De fractievergaderingen 
moeten vooral niet ontaarden in eindeloze 
discussies. Het streven is om effectief te ver-
gaderen.

In Sander heb ik alle vertrouwen! Samen 
de schouders eronder richting de komende 
verkiezingen, bij leven en welzijn in 2026. Met 
het doel om ervoor te zorgen dat de SGP in 
Veere ertoe blijft doen. In afhankelijkheid 
van God!

Sander:
Wat een zegen dat ik enorm kan genie-
ten van het politieke werk voor de SGP in 
Veere! Sinds 2009 ben ik actief betrokken 
bij de fractie. Terugblikkend op de afgelopen 
tijd heb ik mezelf afgevraagd hoe we met de 
fractie verdergaan. Wat hebben we al be-
reikt? Wat wil ik zelf nog bereiken vanuit het 
verkiezingsprogramma? Welke ambities heb 
ik nog? Wil ik nog een periode door? En… zou 
het fractievoorzitterschap wat voor mij zijn?

Voordat je het weet zitten we alweer in ver-
kiezingstijd. Vlak voor de zomer heb ik dan 
ook de knoop doorgehakt: ik ben beschikbaar 
als fractievoorzitter van de SGP in Veere. Het 
is goed om een warme en geleidelijke over-
dracht te hebben en niet te wachten tot de 
verkiezingstijd. De tijd is rijp om de stok 
over te nemen!

Hoe ga ik dit voorzitterschap oppakken? We 
gaan vooral door op de ingeslagen weg, al 
ben ik een ander persoon dan Jaap. Wat ik 
belangrijk vind is het zoeken van de verbin-
ding, het denken in kansen en het tonen van 
daadkracht. U als inwoner of ondernemer 
kan erop rekenen dat ik mijn best voor u zal 
doen!

U zult begrijpen dat ik dit werk niet alleen kan 
doen. In mijn keuze weet ik dat ik de steun 
van ons bestuur en onze fractie heb. Boven-
al heb ik Gods hulp in deze nieuwe taak 
nodig!

WISSELING VAN DE WACHT
door Jaap Melse en Sander Jacobse



Met regelmaat legt de fractie werkbezoeken 
af. Soms bezoekt een deel van de fractie een 
bedrijf of organisatie, maar soms plannen 
we ook bezoeken met de hele fractie en een 
afvaardiging van het bestuur. In de afgelo-
pen periode zijn we, op verzoek van de ker-
kenraad, bij de dorpskerk (Catharinakerk) in 
Zoutelande geweest.
Na een rondleiding door deze prachtige kerk 
zijn we in gesprek gegaan over de uitdagin-
gen waar de kerkenraad voor staat. Aan de 
ene kant de vergrijzing en steeds kleiner wor-
dende kerkelijke gemeente. Aan de andere 
kant de energieprijzen die torenhoog zijn. En 
dan is er subsidie gekregen voor verduurza-
ming, maar de voorwaarden voor deze subsi-
die zitten een praktische uitvoering in de weg. 
Zo zouden er zonnepanelen geplaatst moe-
ten worden, maar die wil je natuurlijk niet op 
zo’n historisch gebouw leggen. Wij als fractie 
hebben dan niet de oplossing, maar we den-
ken wel mee en we geven tips om contact te 
leggen met medewerkers van de gemeente 
die zich met dit vraagstuk bezighouden. Dat 
meedenken en meeleven word zeer gewaar-
deerd!

Wilt u dat we ook bij u(w bedrijf of organisa-
tie) langskomen? Neem contact op met Adri-
aan Wisse (zie contactinformatie pagina 10).

WERKBEZOEKEN

DORPS-/STADSRAAD
VERDELING

Jaap Melse: Domburg, Oostkapelle, Westkapelle
Sander Jacobse: Biggekerke, Meliskerke

Niels te Sligte: Gapinge, Serooskerke
Leon Mulder: Grijpskerke, Koudekerke/Dishoek, Vrouwenpolder

Adriaan Wisse: Zoutelande
Perry de Visser: Veere
Jan Peene: Aagtekerke

door Niels te Sligte



In de gemeenteraad komen momenteel tal van 
belangrijke stukken over Ruimtelijke Ontwik-
keling voorbij. We zijn erg blij dat het college 
zo voortvarend de zaken aanpakt! Denk aan 
het ‘Bestemmingsplan Kernen Plus’, de ‘7de 
Herziening Bestemmingsplan Buitengebied’, de 
‘Noordwestroute’ en de ‘Omgevingswet’. Voor 
de zomer is de ‘Startnota Omgevingskwaliteit’ 
behandeld. Dat is een hernieuwde versie van de 
landschapsvisie uit 2009. Belangrijk in de huidi-
ge discussies over onze omgeving!
Op het moment van schrijven wordt er gedebat-
teerd over de ‘7de Herziening Bestemmingsplan 
Buitengebied’. In 2023 is de ‘Landbouwvisie’ 
vastgesteld. Deze visie is geen wetgeving. De in 
de Landbouwvisie gemaakte keuzes worden, 
samen met de 7de Herziening, in het instru-
ment van het Bestemmingsplan Buitengebied 
gezet. Hierbij is er aandacht voor waterbassins, 
betonplaten in het buitengebied voor opslag 
van bieten en andere landbouwproducten. 
Actueel is voor veel boeren de opslag van mest. 
Door het wegvallen van de derogatie en het 
aanwijzen van Walcheren als NV-gebied hebben 
veel veehouders minder mestplaatsingsruimte 
op hun grond. Daardoor is meer opslag van 
mest voor gunstige uitrijperiodes nodig. Ook 
hierin proberen we als gemeente zoveel als 
mogelijk de pijn van landbouwmaatregelen van 
hogerhand te verzachten. Niet onbelangrijk is 
het mogelijk maken van het plaatsen van schuil-
mogelijkheden voor dieren. Dan hebben we het 
vooral over zon in de zomer. Het is verplicht om 
dieren schaduw aan te bieden. Dat is ook meer 
dan terecht, aangezien veel dieren geen goede 
eigen bescherming hebben tegen de felle zon.

De rode draad in alle beslissingen is de waarde 
van ons woon-, werk- en onderneemgebied. 
Tekenend was de uitkomst van de brede wel-
vaartsmonitor van het CBS waarin Veere heel 
hoog scoort. Oftewel, de bereikbaarheid van 
werk, school, zorg en de groene omgeving zijn 
zeer goed! We hebben gewoon een fantasti-
sche plaats in ons steeds drukker wordende 
land. Mensen ervaren hier nog echte rust. Dat 
is ook te zien in het aantal gasten wat naar onze 
gemeente komt!
Om deze brede welvaart op dit niveau te 
houden en zelfs te versterken staan we voor 
enorme ruimtelijke opgaves. Denk daarbij aan 
het ‘Ontwikkelkader Verblijfrecreatie’ en de 
‘Noordwestroute’. Voor de SGP-fractie zijn deze 
dossiers een worsteling. Daar zijn we heel eer-
lijk over. Hoe kunnen we het landschap, onze 
boeren en het rustige karakter van ons eiland 
behouden en tegelijkertijd recht doen aan de 
positie als gastvrije gemeente? Wij hebben 
sterke bezwaren tegen een weg dwars door het 
landschap, daarmee als tegenstelling gesteld 
met de drukte in de dorpen is de worsteling 
voelbaar. Gelukkig treffen we momenteel veel 
zeer gemotiveerde mensen in alle lagen van 
onze samenleving aan. Daar zijn we heel dank-
baar voor! De vele bezoeken die we als fractie 
brengen aan belanghebbenden geven veel 
waardevolle input. We ontmoeten constructieve 
inwoners, ondernemers en boeren die echt de 
urgentie van het spanningsveld begrijpen!

RUIMTELIJKE ONTWIKKELING
door Adriaan Wisse



1. Perry, kan je iets over jezelf vertellen?
Mijn naam is Perry de Visser, ik ben 23 jaar jong en sinds 
afgelopen zomer getrouwd met Noralie. We wonen in 
Aagtekerke, waar ik ook opgegroeid ben. In het dagelijks 
leven ben ik docent aardrijkskunde op de kleinste locatie 
van het Calvijn College in Goes. Vlak voor de gemeente-
raadsverkiezingen van 2022 werd ik steunfractielid bij 
de SGP. Vanuit daar ben ik ook lid van de commissie MO 
(Maatschappelijke Ontwikkeling) geworden. In mijn vrije 
tijd reis ik graag door binnen- en buitenland. Andere cul-
turen, landschappen, het verleden en de politiek hebben 
altijd mijn grote interesse gehad.

2. Waarom ben je commissielid MO geworden?
In het najaar van 2021 werd ik door René de Visser ge-
vraagd of ik iets zou willen betekenen voor de SGP-fractie. 
In maart 2022 zouden er verkiezingen zijn en de verkie-
zingscampagne werd net op poten gezet. Van het één 
kwam het ander: eerst mee helpen bij de campagne, 
daarbij ook een plaatsje op de lijst, na de verkiezingen in 
de steunfractie en toen werd ik ook lid van de commissie 
MO. Intussen ben ik drie leerzame jaren onderdeel van 
de fractie.

Eigenlijk is dit nog geen antwoord op de vraag. De echte 
reden voor mijn betrokkenheid bij de Veerse politiek is 
omdat ik op deze manier wat terug kan doen voor de 
maatschappij. De politiek is, hoe je het ook wendt of 
keert, betekenisvol. In onze welvarende gemeente gaat 
er ontzettend veel goed, maar leven er ook zorgen. Door 
goed te luisteren naar onze inwoners en ondernemers 
probeer ik deze zorgen mee te nemen naar het gemeen-
tehuis. Dat vraagt in de eerste plaats luisteren, luisteren, 
luisteren.

Als SGP moeten we ‘christelijke politiek’ bedrijven. Lan-
delijk wordt dat weleens ‘politiek bij een geopende Bijbel’ 
genoemd. Zeker, helemaal mee eens! Als het goed is 
komt dat wat we (publiekelijk) zeggen en stemmen 
overeen met Gods Woord. Maar… daar moet het niet 
bij blijven. Christelijke politiek moet ook blijken uit onze 
houding. Hoe gaan we met andere mensen om? Iets met 
‘een lichtend licht’.

3. Welk punt uit het coalitieakkoord spreekt jou het 
meest aan?
Dat is een moeilijke vraag! Niet omdat er geen aanspre-
kende dingen in het coalitieakkoord staan, maar als ik er 
maar eentje mag noemen…

Dan kies ik toch voor het inzetten op een ‘betrouwbaar en 
benaderbaar bestuur’. Dat betekent dat de politiek moet 
doen wat ze zegt. Juist ook in het maken van pijnlijke keu-
zes. Daarnaast moeten inwoners en ondernemers mee 

kunnen denken over onderwerpen die hen aangaan of 
waar ze expertise van hebben. De politiek moet luisteren 
naar dat wat er in de samenleving speelt. Op deze manier 
kunnen we, tegen de landelijke trend in, het vertrouwen 
in de Veerse politiek laten stijgen.

Als ik dan toch een tweede punt mag noemen: het bou-
wen van meer woningen. Goed om te zien dat onze wet-
houder daar zo voortvarend mee bezig is! Om me heen 
zie ik hoe belangrijk het is dat er meer huizen gebouwd 
worden, zowel voor ‘jong’ als ‘oud’.

4. Waarvoor ga jij je in de verdere raadsperiode bij-
zonder inzetten?
Voor een lokaal verbod op het afsteken van vuurwerk. 
Dat gaat voor de aankomende jaarwisseling niet meer 
lukken, maar ik zou me hier het aankomende jaar wel 
graag voor in willen zetten. Achttien andere gemeenten 
hebben al zo’n ‘vuurwerkverbod’, nu zijn wij aan de beurt. 
Hoe we dit concreet moeten vormgeven is nog even de 
vraag, maar dat we het moeten minimaliseren staat voor 
mij vast. Ieder jaar horen en zien we weer wat vuurwerk 
met mens en natuur doet: tijd om hier iets aan te gaan 
veranderen. Als u hier bepaalde ideeën over heeft, neem 
gerust contact op!

5. Wat wil je de lezers van onze nieuwsbrief meege-
ven?
Blijf u vooral met de politiek bemoeien! Schroom niet om 
uw zorgen met ons te delen! We staan u graag te woord 
of we komen graag bij u langs. Uw betrokkenheid bij de 
SGP en de politiek word gewaardeerd!

INTERVIEW 
PERRY DE VISSER



SGP Veere 
wenst u gezegende 
Kerstdagen en een 

voorspoedig 2025!

 Wij danken u voor uw 
steun en vertrouwen in 

het afgelopen jaar .
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Jaap Melse
Fractievoorzitter 

Sander Jacobse
Raadslid 

Adriaan Wisse
Commissielid RO

Jan de Visser
Voorzitter

Jan Kees Lievense
Secretaris

Pieter de Visser
Secretaris

Jabco Verhage
Bestuurslid

Ko Boogaard
Adviseur

.............
Vacature

Perry de Visser
Commissielid MO

Jan Peene
Steunfractielid

Niels te Sligte
Raadslid 

Leon Mulder
Raadslid 



Jaap Melse: jaap.melse@sgpveere.nl
Sander Jacobse: sander.jacobse@sgpveere.nl
Niels te Sligte: niels.te.sligte@sgpveere.nl
Leon Mulder: leon.mulder@sgpveere.nl
Adriaan Wisse: adriaanwisse@sgpveere.nl
Perry de Visser: perry.de.visser@sgpveere.nl
Jan Peene: jan.peene@sgpveere.nl

Mailadres bestuur: sgpveere@outlook.com
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